
 
 

 

 

Zápis ze 108. schůze VV ŠSČR 

Praha, 24. května 2016 
 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Rostislav Svoboda, Jan Malec, Petr Pisk, Martin Petr, Jiří 

Havlíček 

 

Hosté: František Štross (generální sekretář ŠSČR), Jan Kolašín (sekretář a webmaster ŠSČR), Milan 

Petras (sportovní sekretář ŠSČR), Michal Konopka (manažer reprezentace), David Kaňovský (RTM) 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

 

Schůzi zahájil ve 13:30 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu ze 107. schůze VV ŠSČR   
 

Usnesení 108/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 107. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis ze 107. schůze VV ŠSČR 
 

3. Schválení programu 108. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 107. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 108. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

5 Potvrzení usnesení per rollam F. Štross 

6 Kontrola úkolů F. Štross 

7 Provizní systém R. Svoboda 

8 Změna webu ŠSČR J. Havlíček 

9 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 

10 Zpráva hospodáře R. Svoboda 



 
 

 

 

11 Zpráva předsedy KMK M. Petr 

12 Projekt "Dědo, babi, naučte mě šachy" V. Novotný 

13 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

14 Mitropa Cup 2016 M. Konopka 

15 Zpráva předsedy STK J. Malec 

16 Sportovní kalendář 2016 - 2017 J. Malec 

17 Pokuta Garde Lipovec V. Novotný 

18 Zpráva předsedy LK V. Novotný 

19 Zpráva předsedy OK F. Štross 

20 Zpráva sekretariátu F. Štross 

21 Různé   

22 Závěr   

 

Bylo dohodnuto přidat do programu schůze 2 nové body oproti původní pozvánce – Pokuta Garde 

Lipovec (bod č. 17) a Zpráva předsedy LK (bod č. 18). 

 

Usnesení 108/2: VV ŠSČR upravuje program schůze přidáním nových bodů Pokuta Garde Lipovec a 

Zpráva předsedy LK. 

 

Usnesení 108/3: VV ŠSČR schvaluje program 108. schůze VV ŠSČR.  

4. Zpráva předsedy ŠSČR 

Zprávu předsedy uvedl V. Novotný. 

Vloni jsme poslali přes 1 milion Kč na FIDE 

Při debatě s účastníky Ostravského koníka jsem byl tázán, proč máme 2 systémy Elo a nezrušíme 

českou LOK. Já se naopak ptám, proč jsme vloni do Elisty poslali přes 1 milion Kč, když absolutní 

většina členů ŠSČR vůbec nevyjíždí hrát šachy do ciziny?  

Můj osobní dojem je, že Elo FIDE má v očích naší šachové obce větší váhu hlavně proto, že se podle 

něj často platí startovné na turnajích v ČR a má tedy na hráče přímý finanční dopad. Chápu, že pro 

zahraniční účastníky je mrzuté, když potkají v turnaji našince bez Elo FIDE, pročež pořadatel hráče bez 

FIDE Ela osolí i několikanásobně vyšší sazbou, ale kolik dnes takových neelistů objíždí turnaje? Byl 

bych velmi rád, kdyby pořadatelé turnajů v ČR začali stanovovat startovné podle LOK, protože se 

domnívám, že pak by mohl časem upadnout zájem řadových klubových hráčů o FIDE Elo a vystačili by 

si s LOK, ostatně ta čísla se dnes obvykle příliš neliší, právě proto, že nejčastěji jsou našincům 

počítána obě najednou, jelikož v cizině hrají výjimečně. Mohli bychom pak přestat počítat na FRL nižší 

soutěže družstev, oddílové a místní turnaje s minimem cizinců a ušetřit slušné peníze.  



 
 

 

 

Mohli byste oponovat, že více bychom ušetřili zrušením LOK, ale tomu se ŠSČR brání z několika 

důvodů. Předně příjmy z LOK zůstanou v ŠSČR a použijí se na rozvoj šachu v ČR. Aktuální rozpočet 

počítá s částkou 440 tis. Kč, což pokryje třeba účast mužů na Olympiádě či pořad V šachu – co je vám 

milejší. U FIDE Elo počítáme s příjmem 600 tis. Kč, který se ale odvádí na FIDE, kde zdaleka nepokryje 

ani náklady jedné FIDE schůze. Žádné pro nás přínosnější výdaje mě u FIDE bohužel nenapadají, jinak 

by mi peněz pro FIDE nebylo tak líto.  

Druhým důležitým důvodem pro zachování LOK je naše nezávislost. Ve FIDE už padly návrhy, jak přes 

FIDE Elo ještě více ždímat členy (např. čl. příspěvek 10 EUR/rok), zatím neprošly, ale vzhledem 

k tomu, že hlasovací většina je v rukách zemí, které mají velmi málo členů, obávám se, že je jen 

otázkou času, kdy k něčemu takovému dojde. Ostatně FIDE už dnes využívá systém licencovaných 

rozhodčích, trenérů atd., aby zvýšila kontrolu nad šachových děním, hráči jsou pak logicky ti další na 

řadě, největší potenciální zdroj příjmů, když se nedaří peníze najít jinde či ušetřit. Pomíjím pak 

marginální důvody, jako experimenty s výpočtem FIDE Elo (koeficient rozvoje 40), potřebu striktně 

dodržovat pravidla FIDE, řízení soutěží licencovanými nehrajícími rozhodčími atd.  

Zkuste se tedy zamyslet. Potřebujete skutečně hrát vše na FIDE Elo? Budu rád, když se mi ozvete se 
svým pohledem. 
 
Peníze pro oddíly 
O 1 miliardě pro oddíly v roce 2017 jsem psal minule. Pracujete-li s mládeží (jinak nebudete mít 

nárok), je potřeba se co nejlépe připravit na podzimní podání žádosti na MŠMT. Detaily nejsou zatím 

známy, mělo by být více kritérií než jen počet mládežnických členů, zvažuje se rozdělení sportů do 

několika kategorií podle finanční náročnosti. Nevedete-li vy či Vaše TJ tzv. podvojné účetnictví, vřele 

doporučuji začít nejpozději od ledna 2017, rozhodně se to vyplatí.  

Tentokrát jsem chtěl jako další vhodný zdroj příjmů zmínit krajské úřady. Vloni přibyl k dotačním 

programům jeden speciální z peněz z loterií, které daroval krajům ČOV, aby kraje přidaly peníze ze 

svého a poslaly je na mládež. V Libereckém kraji se chystá výzva v červnu, kraj se před volbami vytasil 

a ke 2 milionům od ČOV přidal hned 8 milionů ze svého, čímž se podpora sportu v kraji dostala na 

rekordních 60 milionů Kč. K tomu samozřejmě dopomohli i sportovci v těsné vládnoucí koalici.     

Na závěr jen připomínám, že i letos běží projekt ŠSČR Podpora šachových kroužků, kde rozdělujeme 1 

milion Kč a šachové cvičebnice šachovým oddílům s alespoň 8 dětmi, které odehrají alespoň 4 

uznatelné turnaje (zvýšení požadavku nás připravuje na aplikaci novely zákona o podpoře sportu a 

vymezení termínu aktivní sportovec). Vše o projektu najdete zde. 

Šachy opět na Olympiádě mládeže – v roce 2018 v Pardubickém kraji 
VV ČOV přidělil 28. 4. pořadatelstvím ZODM 2018 do Pardubického kraje. Díky předchozím jednáním 

s krajským úřadem se podařilo opět dostat na program i šachy (z neolympijských sportů tam bude 

ještě orientační sport a taneční sport), a to jako standardní sport, nikoliv jen doplňkovou aktivitu. 

Mimochodem při hodnocení ZODM 2016 kdosi vzpomněl, že se byl podívat na šachový turnaj a 

nebyla tam žádná atmosféra, jen hrobové ticho:-). Předpokládá se turnaj v Litomyšli.  

http://www.chess.cz/www/mladez/podpora-sachovych-oddilu-a-krouzku.html


 
 

 

 

 
Aktivity předsedy 
28. 4. jsem se účastnil Pléna ČOV, které schválilo rekordní rozpočet blížící se 1 miliardě Kč (nicméně 

letos naposled včetně darů z loterií, které se od roku 2017 dostanou přímo do rozpočtu MŠMT) či 

prémie za olympijské medaile. Zaujal projev místopředsedy ČOV a předsedy ČUS JUDr. Jansty, který 

se pustil do otevřené kritiky některých účastníků (v prosinci jsou volby vedení ČOV).  

7. 5. jsem v Ostravě při MČR besedoval s účastníky festivalu Ostravský koník a hovořil s několika 

účastníky MČR.  

12. 5. jsem se v Praze sešel s A. Továrkem, zástupcem advokátní kanceláře Tht. Dojednali jsme 

prodloužení sponzorské smlouvy na Tht extraligu s tím, že závěrečné trojkolo proběhne v Brně. 

Společnou výzvou je zvýšit viditelnost soutěže mimo šachové prostředí.  

Usnesení 108/4:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 

      

5. Potvrzení hlasování per rollam 

VV ŠSČR potvrzuje hlasování učiněná per rollam: 

Usnesení 108/5: VV ŠSČR schvaluje vyplacení dotace z programu VIII ve výši 2.020.000 Kč na účet AVE 

kontakt s.r.o. 

Usnesení 108/6: VV ŠSČR schvaluje předloženou smlouvu s trenérem reprezentace mládeže Davidem 

Kaňovským. 

6. Kontrola úkolů 
 

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů.  

 

Usnesení 108/7: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

7. Provizní systém 
 

R. Svoboda předložil ke schválení upravené zásady provizního systému. 

Tyto zásady byly předloženy na 107. schůzi VV ŠSČR. V období po schůzi byla předložena jedna 
faktická připomínka týkající se bodu šest. Ta byla zapracována do textu. K předkládanému textu byl 
doplněn úvod, byly formulačně upraveny body 1. a 8., odstraněna zkratka GS doplněny body 12. a 13.  

Ke schválení je VV ŠSČR předkládáno toto znění: 



 
 

 

 

Zásady odměňování za zprostředkování nových zdrojů pro ŠSČR 

Upravují základní postupy vyplácení odměn fyzickým či právnickým osobám (dále jen 

zprostředkovatel) za získání finančních prostředků či věcného plnění pro Šachový svaz České 

republiky.  

Těmto zásadám jsou nadřízené předpisy ŠSČR, které upravují pravomoci konkrétních osob jednat za 

ŠSČR (např. Stanovy) a dále předpisy, které stanovují podmínky hospodaření svazu (Ekonomická 

směrnice apod.). 

1. Zprostředkovatel nabídne uzavření smlouvy mezi třetí stranou a ŠSČR na získání finančního či 

materiálního plnění. Zprostředkovatelem mohou být fyzické či právnické osoby bez předchozího 

smluvního vztahu k ŠSČR, ale také zaměstnanci v hlavním pracovním poměru k ŠSČR. 

2. Obsah uzavírané smlouvy včetně předmětu plnění obou stran, musí odpovídat záměrům svazu a 

musí být dopředu projednán s příslušnými komisemi (např. KMK) a schválen předsedou svazu 

nebo generálním sekretářem.  

3. Za zprostředkování plnění přísluší zprostředkovateli provize. Provize je vypočtena z plnění, které 

je sníženo o náklady, které svaz vynaložil na úhradu plnění vůči třetí straně (tím je např. výroba 

reklamních ploch a nápisů, panelů či předmětů, spotů v ČT, daňové náklady, náklady na věcné 

plnění požadované třetí stranou, apod.).  

4. Provize není vyplácena z prostředků z dotačních řízení vedených MŠMT, ČOV, ČUS a finančních 

plnění ze státního či krajských a obecních rozpočtů.  

5. Výše provize činí 25 % ze zprostředkovaného finančního plnění zprostředkovatelem, který není 

osobou v hlavním pracovním poměru v ŠSČR. 

6. Výše provize činí 10 % ze zprostředkovaného finančního plnění zprostředkovatelem, který je 

osobou v hlavním pracovním poměru v ŠSČR. Tato provize bude rozdělena mezi zaměstnance 

svazu ve formě mimořádné prémie ke mzdě, přičemž o jejím rozdělení mezi konkrétní 

zaměstnance rozhoduje generální sekretář. 

7. Provize je vyplácena i z opakujících se smluv za podmínky, že smlouvu opět zprostředkovává 

zprostředkovatel.  

8. Výše provize z věcného plnění bude určena individuálně generálním sekretářem před uzavřením 

smlouvy.   

9. Výše provize z grantového řízení je max. 10% a před přihláškou do grantového řízení ji stanoví 

předseda svazu.  



 
 

 

 

10. Náklady vynaložené na zprostředkování smlouvy zprostředkovatelem, který není osobou v 

hlavním pracovním poměru v ŠSČR, jsou hrazeny touto osobou.  

11. Náklady vynaložené na zprostředkování smlouvy zprostředkovatelem, který je osobou v hlavním 

pracovním poměru v ŠSČR, jsou hrazeny ŠSČR.  

12. V případě, že tyto zásady nezahrnují konkrétní situaci pro stanovení výše odměny pro 

zprostředkovatele, je další postup určen předsedou svazu. 

13. Schváleno VV ŠSČR na jeho 108. schůzi v Praze dne 24. května 2016.  

Usnesení 108/8: VV ŠSČR schvaluje Zásady odměňování za zprostředkování nových zdrojů pro ŠSČR. 
 
Úkol 108/1: Zveřejnit zásady odměňování za zprostředkování nových zdrojů pro ŠSČR na webu. 
 

8. Změna webu ŠSČR 
 

Informace o aktuální situaci se změnou webu přednesl J. Havlíček. 
 
Společnost Baader Computer mi předala oprávnění k testování administrativního modulu, který je 

prakticky hotov. Pan Šmajzr dodal chybějící strukturu xml souborů pro přenosy dat ohledně ratingů.  

Vzhledem k mému značnému zaneprázdnění jsem požádal společnost Baader o poskytnutí přístupu 

do administrativního modulu pro Jana Kolašína, který by se jím měl zabývat i nadále. Fungování 

administrativního modulu tedy již můžeme testovat. Nyní zbývá dokončit grafickou podobu 

některých stránek. 

Diskuze: Byla konstatována nespokojenost se stavem příprav a s neustálým posunováním termínu 

spuštění. Osobou odpovědnou za testování a dodržení stanovených termínů pro spuštění webu byl 

určen Jan Kolašín. Termín odevzdání testované verze společnosti Baader Computer byl stanoven na 

10. 6. 2016. V testovacím týmu bude vedle J. Kolašína ještě M. Šmajzr a J. Malec. Jednáním o 

dokončení finálních grafických prací se společností Litea byl určen J. Havlíček.  

Usnesení 108/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o změně webu ŠSČR. 

Úkol 108/2: Vytvořit přehled všech termínů k dokončení prací na novém webu ŠSČR, domluvit školení 

redakčního systému a oslovit brigádníky k přesouvání dat – J. Kolašín. 

Úkol 108/3: Projednat se společností Litea dokončení finálních grafických prací – J. Havlíček 

 

9. Zpráva předsedy KM 



 
 

 

 

 

Zprávu předsedy KM okomentoval J. Havlíček. 

 

Byly ukončeny dlouhodobé soutěže družstev mládeže. Po potížích v minulých letech byly tentokráte 

zakoupeny poháry a medaile pro všechny soutěže centrálně s pomocí sekretariátu ŠSČR. Poháry 

obdržely vždy první 3 týmy a každý tým obdržel 8 medailí s laserovým popisem. Rozpočet pro nákup 

byl překročen o necelých 1.000,-Kč. 

Byl rozhodnut konkurz o pořadateli MČR U10-U14 v rapid šachu. Přihlásil se jediný zájemce, takže se 

turnaj uskuteční v Klatovech v plánovaném termínu 10. 9. až 11. 9. 2016.  

KM ŠSČR rozhodla o DK pro celostátní kola Přeboru škol. V každé kategorii udělila dvě DK. Vše je 

zveřejněno na webu ŠSČR. 

KM ŠSČR rozhodla o udělení pokut ve výši 1.500,-Kč týmům, které se přihlásily do 1. ligy mládeže, 

skupiny Sever a před rozehráním soutěže z ní vystoupily. Jde o týmy ŠK PORG a ŠK AD Jičín B. Oba 

týmy se do soutěže závazně přihlásily a tím se zavázaly soutěž řádně dohrát. 

Byl rozhodnut konkurz na celorepublikového manažera projektu Šachy do škol. Novým manažerem 

projektu je od 1. 6. 2016 pan Miroslav Veselý. V řešení je ještě funkce ambasadorky projektu, kterou 

by mohla být Tereza Rodshtein. Přimlouvám se za posouzení názvu celého projektu, které tak trochu 

vyplynulo při konkurzním řízení. Název „Šachy ve školách“ mi připadá daleko příhodnější. 

V neveřejné příloze je návrh smlouvy s manažerem projektu Šachy do škol M. Veselým. 

R. Svoboda předložil za pořadatele ŠK Zlín návrh smlouvy na pořádání MČR škol. Po projednání bylo 

dohodnuto schválit smlouvu per rollam. 

Usnesení 108/10: VV ŠSČR po projednání schvaluje předložený návrh smlouvy s manažerem projektu 
Šachy do škol M. Veselým. 
 
Usnesení 108/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 
 

10. Zpráva hospodáře 
 
Svou zprávu předložil R. Svoboda. 
  
Smlouvy s Martinem Šmajzrem 
Šachový svaz ČR má s panem Šmajzrem uzavřeny tři smlouvy na správu databáze a výpočet ratingu 
FIDE a LOK. Smlouvy byly uzavřeny v roce 2012. Smlouvy nebyly zcela v souladu s novým občanským 
zákoníkem (dosud mandátní smlouvy) a dodatky k nim byly uzavřeny ústně na základě schválených 
rozpočtů a usnesení VV ŠSČR. Proto jsou VV předkládány aktualizace tří dosud platných smluv a nová 



 
 

 

 

smlouva na výpočet koeficientů ELO koeficientů ČR v rapid šachu. Odměny odpovídají schválenému 
rozpočtu ČR. 

Usnesení 108/12: VV ŠSČR schvaluje předložené návrhy smluv mezi ŠSCR a Ing. Martinem Šmajzrem. 

Příloha 2: Smlouva s M. Šmajzrem – databáze 2016 

Příloha 3: Smlouva s M. Šmajzrem – Elo FIDE 2016 

Příloha 4: Smlouva s M. Šmajzrem – LOK 2016 

Příloha 5: Smlouva s M. Šmajzrem – LOK rapid 2016 

Rozdělení dotací MŠMT z programu IV a V 
Dle rozhodnutí MŠMT č. 502016_5_048_A obdrží Šachový svaz ČR dotaci v programu V ve výši 
6.072.600 Kč. Jediným příjemcem podílu na této dotaci bude Sdružení korespondenčních šachistů. 
Jejich podíl na dotaci je dle předchozích dohod ve výši 2,3 %, tj. 139.670 Kč. 
 
Podmínky poskytnutí dotace jsou stanoveny smlouvou a jejími přílohami. Hlavní změna proti 

předchozím rokům je v nové podmínce MŠMT, že 20 % dotace „je účelově vymezeno na sportování 

dětí a mládeže“.  

Dle rozhodnutí MŠMT č. 502016_4_048_A obdrží Šachový svaz ČR dotaci v programu IV ve výši 

175.400 Kč. Prostřednictvím svazu o dotaci žádaly stejně jako v roce 2015 oddíly ŠK Staré Město a 

Tatran Poštorná, přičemž požadovaná výše dotace byla 362.000 Kč. Důvodem pro její krácení je 

především výše majetku žádajících subjektů. Výše požadované dotace musí být v „relaci“ k jeho výši. I 

když přesný výpočet a důvod krácení MŠMT nesděluje, dá se odvodit z dat. U ŠK St. Město byla 

celková výše projektu 220 tis. Kč, což činí 21,9 % majetku žadatele. U Tatranu Poštorná je výše 

projektu 142 tis. Kč, což činí 1,4% majetku TJ. Návrh na rozdělení dotace je v tabulce: 

Žadatel Požadavky  Majetek Dotace ŠSČR 

  
Projekt celkem 

Státní 

dotace dle žadatele   

TJ Tatran Poštorná 142 000 Kč 99 000 Kč 10 454 000 Kč 99 000 Kč 

SK Staré Město 220 000 Kč 150 000 Kč 1 004 000 Kč 76 400 Kč 

Usnesení 108/13: VV ŠSČR schvaluje rozhodnutí o přidělení dotace z programu V na činnost SKŠ dle 

přílohy č. 9 zápisu.  

Usnesení 108/14: VV ŠSČR schvaluje rozhodnutí o rozdělení dotace z programu IV Údržba a provoz 

sportovních zařízení dle přílohy č. 9 zápisu.  



 
 

 

 

Usnesení 108/15: VV ŠSČR schvaluje předložené návrhy smluv o přidělení dotace z jednotlivých 

programů MŠMT včetně jejich příloh.  

Úkol 108/4: Předložit návrhy smluv jednotlivým příjemcům dotací do 31. 5. 2016 – R. Svoboda. 

Příloha 6: Smlouva o přidělení dotace program V – SKŠ v ČR 

Příloha 7: Smlouva o přidělení dotace – Program IV - Poštorná 

Příloha 8: Smlouva o přidělení dotace – Program IV – Staré Město 

Příloha 9: Seznam rozhodnutí o dotacích MŠMT 2016 v programu IV a V 

Inventarizace 
Inventarizační komise provedla inventuru majetku ŠSČR. Podrobnosti viz zápis. 

Usnesení 108/16:  VV ŠSČR schvaluje inventuru majetku včetně vyřazení majetku v celkové částce 39 

706,88 Kč a zařazení položek do majetku v celkové částce 1 000 Kč. 

Příloha 10: Přehled drobného majetku 

Příloha 11: Zápis inventarizace majetku ŠSČR 

Různé 
ŠSČR  nemá k dnešnímu dni žádné závazky po lhůtě splatnosti.  

Výše pohledávek po lhůtě splatnosti je 1.615 Kč, z toho jsou dvě faktury oddílům ve výši 500 Kč a 655 

Kč a stále nedoplatek za účast MS mládeže 2015 ve výši dvakrát 460 Kč.  

Usnesení 108/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře. 

11. Zpráva předsedy KMK 
 

Zprávu KMK uvedl J. Kolašín. 
 
KMK navrhuje prodloužení přínosné spolupráce s agenturou Bison&Rose. 

Proběhly schůzky se zástupci společnosti Energie na druhou, na kterých byla domluvena vzájemná 
spolupráce. 

Český olympijský výbor významným způsobem podpoří prezentaci šachu během letního olympijského 
parku Rio Lipno. 

Vydali jsme tiskovou zprávu k probíhajícímu mistrovství Evropy jednotlivců, ve kterém první čtyři 
nasazení hrají českou tht extraligu. 

Usnesení 108/18: VV ŠSČR schvaluje prodloužení smlouvy s agenturou Bison&Rose.  
 
Usnesení 108/19: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KMK. 



 
 

 

 

 
Příloha 12: Monitoring šachu duben 2016 
 

12. Projekt „Dědo, babi, naučte mě šachy“ 
 
Informace k projektu předložil V. Novotný. 
 
Projekt ŠSČR podpořený dotací z prg. X MŠMT – realizace do konce roku 2016  

Cíl:  

1) aktivovat prarodiče (rodiče), aby naučili svá vnoučata (děti) šachy a trávili pak nad hrou 

společný volný čas 

2) připomenout, že šachy existují a jsou zajímavou a dostupnou mezigenerační zábavou 

3) rozvíjet šachové povědomí a získat potenciální příznivce či dokonce členy 

Cesta:  

1) Aktivace (pra)rodičů (dospělé veřejnosti) – potřebujeme je oslovit (všemi možnými kanály 

s důrazem na starší generaci – starost KMK dle možností rozpočtu) a přesvědčit kampaní 

(vnuknout), že je to dobrý nápad a správná věc. Obdobně např. kampani Česko čte dětem 

atd. Máme na to samozřejmě podstatně méně peněz, takže nelze v dosahu očekávat zázraky, 

nicméně na tom lze pak pracovat dlouhodobě. 

Aktivity projektu:  

Máme splněno, když někdo díky naší kampani dospěje k realizaci myšlenky, že by mohl doma 

vytáhnout šachy a zkusil je dítko naučit. Podpořit to můžeme ještě těmito kroky: 

a) samostatné webové stránky 

 zapamatovatelná doména, web by měl být na našem serveru pod správou webmastera (se 

snahou, aby byl statický a nenáročný na údržbu – interaktivní záležitosti by se odehrávaly na 

našich stávajících kanálech) 

 jednoduché a přehledné, pěkná grafika (zadání fotografovi?) 

 o šachách, proč šachy atd. – trochu omáčky 

 příběhy – fotky s alespoň 1 sci-fi příběhem, - dědeček naučil vnoučka šachy, trávili pak spolu 

více času (babička napekla atd.) až začali jezdit dokonce na turnaje, dědečkovi se zlepšila 

paměť, vnouček se zklidnil a zlepšil ve škole atd. 

 metodická pomoc  - metodika, prostor pro dotazy (propojit se sekretariat@chess.cz, možná 

časem FAQ)  

 prezentace mezigeneračních turnajů (včetně představení, jak to na šachovém turnaji vypadá, 

jak se chovat atd.) 

mailto:sekretariat@chess.cz


 
 

 

 

 propojování s šachovou komunitou pomocí odkazů na další weby – kanály ŠSČR, NSS, 

learningchess, sachy.cz či jiné herny... 

 prostor pro sdílení zkušeností a zážitků (např. pošlete společné foto z tréninku, z prvního 

turnaje, zajímavou kombinaci či partii...) – by vyžadoval aktivní zásahy, proto spíše využít 

Facebook ŠSČR 

 

 

b) metodika  

 Metodika by měla sloužit dospělým, kteří sami podle ní učí děti hrát šachy. Musí se počítat 

s tím, že šachy sami neumí nebo mohou mít různé mezery v pravidlech.  

 Metodika musí být dostatečně zábavná, aby i samotné učení obě strany bavilo (příklady na 

procvičování na šachovnici). 

 MŠMT jsme přislíbili předběžně 12 dílů (rozvržení látky podle cíle) 

  Jelikož ideální by bylo prosadit metodiku např. jako letní přílohu některého z deníků, do 

akčních letáků supermarketů či do některého časopisu na pokračování, rozsah 1 dílu je max 

1,5 str. A4 (aby byl prostor pro fotky, reklamy či krátký úvod o celém projektu atd.) a 

s diagramy je potřeba šetřit. Text je potřeba prošpikovat zajímavostmi, aby lákal k aktivizaci 

(příklady nejkratších partií notací, citáty, rekordy, celebrity, umění, peníze...) 

 

c) mezigenerační turnaje 

 nejprve je potřeba prozkoumat stávající stav – zde nemám zatím zcela jasno 

 požádat KŠS o tipy případně organizaci vhodného turnaje, tam kde žádný takový není 

 ideální by pravděpodobně byly samostatné turnaje pro tento projekt – pro úplné začátečníky, 

pro rodinné dvojice, se zázemím pro fandící rodinu (pro ně jiné vhodné aktivity) 

Řízení projektu: 

Hledá se manažer projektu s chutí a časem projekt realizovat.  

Odměna za úspěšnou realizaci projektu, tj. zajištění všech popsaných aktivit (místy ve spolupráci 

se sekretariátem a orgány ŠSČR), přípravou a dodržením rozpočtu a s vyúčtováním MŠMT je 

30.000 Kč. 

 VV ŠSČR může přiřknout bonus za podobu webových stránek, prosazení metodiky do zajímavých 

kanálů, mimořádné úspěchy turnajů či pozitivní finanční efekty (úsporná řešení při zachování 

vyúčtování dotace, fundraising/sponzoři). 

Forma: příkazní smlouva s plnou mocí na aktivity dle schváleného rozpočtu. 

Kontrola: pravidelný reporting pro schůze VV   

Spolupráce orgánů ŠSČR: 



 
 

 

 

Předseda TMK M. Vokáč navrhuje pouze upravit (hlavně zkrátit) stávající materiály, doporučuje 

k tomu J. Juřka. Za nesmyslný považuje požadavek na minimum diagramů. Raději by měl nejdříve 

jasně vymezený mediální prostor a do něj upravoval materiály.  

KMK naopak zdůrazňuje potřebu mít nejprve něco v ruce pro jednání s médii (alespoň 1 lekce) a 

že s mediálním rozpočtem do 100 tis. se díra do světa neudělá. KMK se hlásí k webu (potřeba 

vyladit vztah s manažerem) a ke zmapování existujících rodinných turnajů. 

Usnesení 108/20: VV ŠSČR po projednání schvaluje navržený rozpočet a obsah projektu.   

 
Diskuze: R. Svoboda nabídl, že probere možnost péče o projekt s M. Veselým. 

13. Zpráva předsedy TMK 
 

Zprávu předsedy TMK předložil M. Vokáč. 
 
TMK ŠSČR uspořádala 15. 5. 2016 Konferenci trenérů v Havlíčkově Brodě s ústředním tématem 

„Zkušenosti z trenérské práce s mírně pokročilými šachisty“. Konference se zúčastnilo 42 trenérů 

různých trenérských kvalifikací. Přednášeli Marek Vokáč, Miroslav Hurta, Pavel Benčo a Ondřej 

Matějovský. 

V kosovském městě Gjakova skončilo ME jednotlivců. Pěkného výsledku dosáhl David Navara, který 

v silné konkurenci skončil na 4. místě a zajistil si postup do Světového poháru. Špatně nehráli ani Z. 

Hráček a J. Štoček, ale na postup do Světového poháru to nestačilo. Nedařilo se české dvojce Viktoru 

Lázničkovi. 

O stavu příprav reprezentace ČR pro ME a MS mládeže 2016, ME juniorských družstev a Olympiádu 

mládeže podal zprávu TRM David Kaňovský. Zároveň informoval o aktualizaci listiny talentů a o 

smlouvách k individuálnímu tréninku, které budou rodičům a trenérům odeslány v nejbližší době. 

Manažer reprezentace M. Konopka podal návrh na individuální dotaci P. Michalíka ve výši 10.000 Kč. 

V. Novotný doporučil TMK zveřejňovat průběžné výsledky vypsaných motivačních cen. 

Usnesení 108/21: VV schvaluje příspěvek na individuální přípravu P. Michalíka ve výši 10.000 Kč. 

Usnesení 108/22: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TMK. 
 

14. Mitropa Cup 2016 
 
O stavu příprav reprezentace ČR pro Mitropa Cup 2016 informoval M. Konopka. 
 



 
 

 

 

Navržené sestavy: 
 
ČR A: Hráček, Babula, Michalík, Žilka, Ponížil 
ČR B: Plát, Nguyen, Marek, Rýdl, Vykouk 
ČR ženy: Worek, Rodshtein, Olšarová 
 
M. Konopka dále předložil upravené návrhy rozpočtů. 
 
Usnesení 108/23: VV ŠSČR po projednání schvaluje předložený rozpočet Mitropa Cupu 2016 ve výši 
120.000 Kč pro muže a 62.000 Kč pro ženy s tím, že navýšení oproti rozpočtu schváleného Konferencí 
ŠSČR 2016 bude kryto z částky ušetřené za účast na olympiádě mužů a žen 2016. 
 
Usnesení 108/24: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o stavu příprav reprezentace ČR pro Mitropa Cup 
2016. 

15. Zpráva předsedy STK 
 

Zprávu STK uvedl J. Malec. 
 
Byl uzavřen konkurz na vedoucí skupin ligových soutěží (na 3 ročníky od 2016/17 počínaje) - byla 
realizována změna vedoucích skupin 1. ligy východ, 2. ligy B a 2. ligy F. 
 
Proběhla schůze rozšířené STK 15. 5. v Havlíčkově Brodě v Hotelu Slunce, která uzavřela soutěžní 
sezónu družstev 2015/2016 a připravila následující 2016/2017. 
 
Zápis ze schůze je přílohou této zprávy. 
 
Vypršel termín (uzávěrka 20. 5.) přihlášek do konkurzu na pořadatele MČR juniorek a polofinále 

juniorů - přihlásil se jediný zájemce (Tělovýchovná jednota Neratovice, Roman Burda), STK nabídku 

vyhodnocuje. 

 

Probíhá schvalování propozic Poháru ČR v rapid šachu družstev (24. 9.) a MČR v bleskovém šachu 

družstev (25. 9.) v Liberci. 

 
 Z STK se k dořešení ve VV přenáší: 
 
1. Výklad SŘ, resp. rozpisu lig, ohledně posuzování provinění družstva při kontumaci partie v 

důsledku nedostavení se hráče k utkání (příp. dostavení se po více než 60 minutách). Aktuální 
podnětem pro VV je „kauza Lipovec“ v 2. lize E (z podnětu předsedy ŠSČR). 

 
2. Realizaci losování tht Extraligy, 1. lig a 2. lig - s ohledem na klesající zájem zástupců družstev o 

účast je neefektivní tuto akci pořádat separátně, naopak by mohlo být výhodou spojit ji 
s jednáním VV, příp. schůzky s předsedy KŠS (červenec v Pardubicích).  

 



 
 

 

 

Usnesení 108/25: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 
 
Příloha 13: Zápis z rozšířené schůze STK 

16. Sportovní kalendář 2016 - 2017 
 

O návrhu Sportovního kalendáře pro sezónu 2016 – 2017 podal zprávu J. Malec. 

 

Standardně návrh sportovního kalendáře, kde krom obvyklých termínových nouzí se letos navíc 

objevuje kolize s „domácím“ MS seniorů (k dořešení z podnětu AVE-KONTAKT, s. r. o.). STK vycházela 

z předpokladu, že pokud by u některých družstev došlo k odlivu hráčů na MS, nebude problém 

náhradní termíny příslušných utkání stanovit individuálně, naproti tomu najít v plném kalendáři 2 

zcela nové termíny pro všechny soutěže, které by neměly jiný negativní dopad, se jeví nemožné. 

 
Usnesení 108/26: VV ŠSČR schvaluje Sportovní kalendář 2016/2017 dle návrhu ze schůze rozšířené 
STK ŠSČR. 
 
Příloha 14: Návrh Sportovního kalendáře 2016 – 2017 
 

17. Pokuta Garde Lipovec 
 
O odvolacím řízení z vlastního podnětu informoval V. Novotný. 

Dle čl. 4, odst. 5 Odvolacího řádu ŠSČR může odvolací orgán do dvou měsíců od prvoinstančního 

rozhodnutí zavést odvolací řízení z vlastního podnětu, dojde-li k závěru, že rozhodnutí orgánu první 

instance by mělo být zrušeno nebo změněno.  

Na základě dopisu P. Piska a následných reakcí členů VV ve věci pokuty ve výši 4000 Kč pro ŠK GARDE 

Lipovec za nedostavení se hráče na 1. šachovnici k utkání v 2. lize E dávám VV ke zvážení, zda 

nezměnit rozhodnutí o uložené pokutě schválené rozšířenou STK ŠSČR. 

 

Na základě předběžného zápisu z rozšířené schůze STK ŠSČR lze tohoto práva využít i v případě 

ostatních rozhodnutí. 

 

Ve věci ŠK GARDE Lipovec je především potřeba konstatovat porušení SŘ – hráč zapsaný v sestavě se 

nedostavil. Dle vyjádření oddílu k tomu došlo z důvodu zprávy tomuto hráči během cesty na zápas, že 

jeho otec zkolaboval, což vedlo k tomu, že tento hráč jako řidič vysadil ostatní a jel za otcem. 

Hostující družstvo dorazilo na zápas v 7, vysvětlilo situaci a v odevzdané sestavě nechalo hráče na 1. 

šachovnici.  

 



 
 

 

 

Prvoinstanční orgán usoudil, že vzhledem k tomu, že v době nahlášení sestavy se s ohledem na 

logistické výpočty jevilo jako nemožné, aby hráč zápas stihl, nemůže jít o omluvitelné důvody, které 

by mohly vést ke snížení či odpuštění pokuty za toto provinění, hráč neměl být vůbec zapsán do 

sestavy, a uložil pokutu v plné sazbě 4000 Kč.  

 

VV ŠSČR považuje takový výklad za příliš striktní a vzhledem k okolnostem (především že hráč do oné 

zprávy směřoval řádně a včas na šachový zápas a že taková zpráva zasáhla nejen jeho osobně, ale i 

celé družstvo, a že podle všeho bylo o této skutečnosti informováno i poškozené družstvo soupeře, 

které nepožadovalo posunutí sestavy) odpouští pokutu ŠK GARDE Lipovec v celé výši.  

  

Usnesení 108/27: VV ŠSČR mění rozhodnutí rozšířené STK ŠSČR a odpouští pokutu pro ŠK GARDE 

Lipovec za kontumaci 1. šachovnice, kdy se hráč napsaný v sestavě k partii nedostavil (4. kolo, 2. liga 

E). 

 

18. Zpráva předsedy LK 
  

V. Novotný informoval o záležitostech, kterými se v poslední době LK zabývala: 

Postavení členů s pozastaveným členstvím 

Členové s pozastaveným členstvím zůstávají členy ŠSČR, nemohou přestupovat do jiných oddílů a 
nemohou se do zaplacení dluhu oddílu stát členy s plnými právy a hrát soutěže. 
  
Nesou tak v rámci svého působení v ŠSČR odpovědnost za činnost oddílu, za volbu osoby, která vůči 
ŠSČR oddíl zavazuje a poté neuhradí za oddíl vzniklý dluh. Pokud ŠSČR nezaplatí fakturu FIDE, tak 
obdobně členové ŠSČR nebudou moct hrát turnaje na FRL (naposledy kauza Ukrajina). 
   
Tito členové mohou: 
 

a) pomoci zajistit vyrovnání závazků oddílu vůči ŠSČR (uhradí sami či např. volbou nových 
orgánů svého spolku, které úhradu zajistí) 
 

b)  dle RaPŘ vystoupit ze ŠSČR. Vstoupit do nového oddílu mohou ale až po 24 měsících (do 
původního hned, ale pokud ten nezaplatil dluh, tak zůstává jejich členství pozastavené) 
 

c) neprodlouží-li oddíl svou registraci (k 31. 12. má méně než 3 registrované členy), zaniká 
členům takového oddílu členství v ŠSČR a mohou se registrovat jinde. 

 
Diskuze: Diskutovala se možnost přestupu po úhradě členských příspěvků hráčem. 

Zápisy do spolkového rejstříku    

Díky pomoci J. Benáka byl vylepšen vzor plné moci pro KŠS. 
  



 
 

 

 

Nejjednodušší by bylo zplnomocnit ke všem zápisům F. Štrosse – otázka je, zda chceme, aby KŠS 
zápisy samy uměly a mohly radit svým oddílům či to za celou republiku hodíme na vytíženého GS. 

Starší úkoly LK ŠSČR 

Předseda LK zpracovává nové znění JŘ VV ŠSČR a doporučuje ho schválit per rollam, aby mohl platit 
již pro příští schůzi VV ŠSČR. 
 
Někteří členové LK se pak věnovali dalším rozdělaným záležitostem, zatím bez konkrétního výstupu. 
 
Usnesení 108/28: VV ŠSČR bere na vědomí Zprávu předsedy LK.  

19. Zpráva předsedy OK 
 
Zprávu OK okomentoval F. Štross. 

Koncem dubna bylo vygenerováno a na oddíly elektronicky rozesláno 512 faktur společně se 
seznamem členů. K 19. 5. nemá uhrazenou fakturu ještě 250 oddílů. 
 
Seznam členů k registraci stále nezaslaly oddíly TJ Sokol Horní Čermná a ŠK Lipůvka. 
 
Od 1. 5. byl zahájen přestupní termín. Prozatím bylo vyřízeno 27 přestupů, viz příloha. 
 
K 19. 5. je pro rok 2017 registrováno 17.171 členů, z toho 11.793 aktivních a 5.378 neaktivních. 
 
Podzimní fakturu stále ještě neuhradily 2 oddíly: TJ Semily (655 Kč) a Agentura GARDE Calcio 
Olomouc (500 Kč). 
 
Usnesení 108/29: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 
 
Příloha 15: Přestupy členů k 19. 5. 

20. Zpráva sekretariátu 
 
Zprávu sekretariátu předložil F. Štross. 

Na Městský soud v Praze bylo zasláno doplnění žádosti o zapsání ŠSLK jako pobočného spolku ŠSČR, 
které bylo následně soudem kladně přijato. ŠSLK se tak stal oficiálně posledním zapsaným pobočným 
spolkem ŠSČR. Nyní již budou ve spolkovém rejstříku probíhat pouze případné změny, o které si 
jednotlivé KŠS mohou žádat samy, stačí k tomu pouze potvrzená plná moc od ŠSČR. Návod ohledně 
zapsání změn byl všem KŠS poskytnut. 
 
Na MŠMT byly potvrzeny výkazy započítávaných reprezentačních výsledků za rok 2015. 
 



 
 

 

 

Ve spolupráci s reprezentačním úsekem TMK probíhá registrace, zajišťování ubytování a dopravy na 
olympiádu v Baku. 
 
Na ME juniorských družstev (Celje, Slovinsko) byla přihlášena tři družstva, jedno chlapecké a dvě 
dívčí. 
 
Probíhá zajištění účasti našich dorostenců na MS v Chanty Mansijsku. 
 
Na ME seniorů (Jerevan, Arménie) byl zaregistrován Jaroslav Mojžíš. 
 
V rámci položky rozpočtu SŠP bylo zajištěno proplacení nákladů na ME řešitelů. Mezi 75 soutěžícími 
obsadil M. Dragoun 13. místo a M. Vanka 26. místo (3. místo mezi seniory).  
 
Na FIDE byly zaslány pravidelné roční aktualizace svazu. 
 
Na FIDE byly zaslány žádosti o titul IM pro Martina Blahynku a Tomáše Krause a žádost o titul WIM 
pro Magdalenu Miturovou. Současně se také zaslaly splněné normy z tht Extraligy 2015/2016 a MČR  
mužů a žen v Ostravě. 

Obnovení licence rozhodčího bylo zařízeno pro Annu Bálkovou a Pavla Daňka. 

FIDE po 4 měsících konečně potvrdila změnu federace Kirila Burdaleva z UKR na CZE. 

Ve spolupráci s P. Boleslavem a AVE kontaktem byla na ECU zaslána žádost o pořadatelství EKP 2018 

a zároveň zaplacen poplatek ve výši 1.000 euro. 

Byl navázán kontakt s tvůrci aplikace Follow Chess. Online přenosy již dokážeme zajistit na Chess24, 

PlayChess, Chessbomb i Follow Chess. 

V sekci Podpora kroužků na webu ŠSČR byl zveřejněn seznam započitatelných turnajů rozhodnutím 

krajských KM. Kraje měly poslat seznam do 30. dubna, přesto zatím došlo pouze 5 seznamů. 

Členům Legislativní komise byl zřízen přístup k dokumentům ŠSČR na Google Disku. 

J. Kolašín pracovně navštívil začátek a závěr MČR v Ostravě, kam dovezl kabely k onlinům, putovní 

poháry a pořizoval foto a video materiály pro digitální kanály ŠSČR. 

Na facebooku nás kontaktoval pan Maarit Mikkonen z Finska s dotazem na šachový pár, který jeho 

bratrovi zachránil život. Po chvíli jsme zjistili, že se jednalo o Luboše Roška a Kateřinu Vlčkovou 

z Hradce Králové. 

Pořadatelům tří turnajů byly odeslány pamětní listy Věry Menčíkové. Krajům byl zároveň zaslán dopis 

s žádostí o spolupráci v této věci. 

Byla vystavena osvědčení pro trenéry na trenérské konferenci v Havlíčkově Brodě a na školení 
trenérů v Plzni. Stále nedorazily podklady ze školení trenérů v Rumburku. 



 
 

 

 

Ohledně termínu červencové schůzky s KŠS se ozvalo zatím 5 krajů. Tři kraje (KHŠS, ŠSPK, ŠSZK) se 
přizpůsobí, 2 kraje (PŠS, KŠSV) preferují neděli večer 17. 7. 
 
Usnesení 108/30: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 

21. Různé 
 

Termín a místo 109. schůze VV ŠSČR 

109. schůze VV ŠSČR se uskuteční v úterý 21. června ve Zlíně během MČR školních týmů. 

 

22. Závěr 
 

V. Novotný poděkoval všem za účast a konstruktivní jednání a ukončil schůzi ve 20:15. 

 

 

 

.....................................          ..................................... 
Zapsal:  František Štross                                     Ověřil: Viktor Novotný 
 
 
 
 
Soupis nových úkolů: 
 
Úkol 108/1: Zveřejnit zásady odměňování za zprostředkování nových zdrojů pro ŠSČR na webu. 
Úkol 108/2: Vytvořit přehled všech termínů k dokončení prací na novém webu ŠSČR, domluvit školení 
redakčního systému a oslovit brigádníky k přesouvání dat – J. Kolašín. 
Úkol 108/3: Projednat se společností Litea dokončení finálních grafických prací – J. Havlíček 
Úkol 108/4: Předložit návrhy smluv jednotlivým příjemcům dotací do 31. 5. 2016 – R. Svoboda. 
 
Přílohy: 
 
Příloha 1: Zápis ze 107. schůze VV ŠSČR 
Příloha 2: Smlouva s M. Šmajzrem – databáze 2016 
Příloha 3: Smlouva s M. Šmajzrem – Elo FIDE 2016 
Příloha 4: Smlouva s M. Šmajzrem – LOK 2016 
Příloha 5: Smlouva s M. Šmajzrem – LOK rapid 2016 
Příloha 6: Smlouva o přidělení dotace program V – SKŠ v ČR 
Příloha 7: Smlouva o přidělení dotace – Program IV – Poštorná 
Příloha 8: Smlouva o přidělení dotace – Program IV – Staré Město 
Příloha 9: Seznam rozhodnutí o dotacích MŠMT 2016 v programu IV a V 
Příloha 10: Přehled drobného majetku 
Příloha 11: Zápis inventarizace majetku ŠSČR 



 
 

 

 

Příloha 12: Monitoring šachu duben 2016 
Příloha 13: Zápis z rozšířené schůze STK 
Příloha 14: Návrh Sportovního kalendáře 2016 – 2017 
Příloha 15: Přestupy členů k 19. 5. 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 

 

 
 
 


